
Szanowane Panie, Panowie 

Zebraliśmy się tu dzisiaj, aby poruszyć bardzo ważny temat - „Stop 

przemocy”. Przemoc nie jest niczym dobry. Problemy można rozwiązywać 

zupełnie inaczej, na przykład rozmową. Czasem wystarczy, po prostu szczerze 

porozmawiać wszystko sobie wyjaśnić, ponieważ zawsze jest jakieś wyjście, a 

nie jest nim przemoc. 

Przykładów i dowodów na to, że przemoc nie jest niczym dobrym jest 

wiele w naszym codziennym życiu oraz z różnego typu powieściach, filmach, 

bajkach i innych historiach. Z wielu z tych sytuacji dowiadujemy się, że lepsza 

jest rozmowa, lecz w niektórych widzimy błędy i szkody, które wyrządziła 

przemoc. Jednym z najlepszych przykładów jest utwór Juliusza Słowackiego 

„Balladyna”. Niestety w tej historii zabrakło rozmowy i było za dużo przemocy. 

Gdyby Balladyna z kimś chciała porozmawiać albo ktoś zauważyłby jej problemy 

i jej pomógł rozwiązać je, inaczej potoczyłyby się jej losy, nie zabiłaby  nikogo i 

może żyłaby długo i szczęśliwie razem ze swoją rodziną. Ta lektura utwierdza 

nas w tym, że przemoc nie jest żadnym rozwiązaniem. 

Jest wiele przykładów z naszego codziennego życia, że przemocą tylko 

pogarszamy sprawę. Gdy się z kimś kłócimy, bójka nie pomoże polepszyć 

naszych relacji, tylko je pogorszy lub zakończy. Gdy ktoś jest zły na dziecko bądź 

kogoś z rodziny, bo ktoś zrobił coś źle, przemoc absolutnie nie jest wyjściem, 

tylko pogarszamy sytuację. Nie warto. Przemoc to jest najgorsze, co  możemy 

zrobić w każdej sytuacji, to nie jest żadne rozwiązanie.  

Mam nadzieję, że to co dzisiaj zostało powiedziane, dotrze do Was i nie 

tylko do Was, do wszystkich oraz nauczy to nas, że najlepszym wyjściem jest 

rozmowa, ale nie przemoc. 
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